



Call for papers

Confluences: Indian Studies and Romanian perspectives. *From cross-cultural to feminist approaches*

Under the auspices of the Indian Embassy in Romania, the ‘Rabindranath Tagore’ Cultural Center, in partnership with the Department of Modern Languages and Business Communication of The Bucharest University of Economic Studies (ASE), organizes a conference dedicated to Indian Studies, cultural studies and feminist approaches. We are inviting researchers to contribute with papers related to a variety of topics, including literature, linguistics, culture, cultural diversity, the arts, religious aspects, gender representation and equality, etc. The papers can be delivered in Romanian, English or French languages. A selection of papers will be published in Synergy Journal (www.synergy.ase.ro) and in a volume published by the ASE Publishing House, following a double-blind peer-review process. Kindly send a short abstract (approximately 200 words), together with your name and affiliation to the following addresses: roxana.marinescu@rei.ase.ro and angeli.marinescu@gmail.com, by the 7th of March 2022. For the international participants, a parallel online panel will be organized.

The conference is part of a series of events dedicated to Indian culture in Romania, under the aegis of the Festival of Indian Culture in Romania ‘Namaste India’, the XIIth edition. More information on the event: www.namasteindia.ro.

Scientific board: Daniela Roventă-Frumușani, Ionela Băluță, Eugen Ciurtin, Roxana Marinescu, Mala Pandurang, Vibhuti Patel, Liliana Popescu, Preeti Shirodkar, Teodora Șerban-Opreșcu, Angelica Marinescu

Organizing board: Carmen Pesantez, Iuliana Das, Angelica Marinescu

Partners: Embassy of India in Romania, Ministry of Culture India, India Tourism Frankfurt, National Library of Romania

Organizers: Cultural Centre ‘Rabindranath Tagore’, The Department of Modern Languages and Business Communication of The Bucharest University of Economic Studies (ASE)

Academic partners: The Centre for the Study of Equal Opportunity Policies (CPES, Faculty of Political Sciences, University of Bucharest), Sikshasandhan - Ressource Center for Education, Centre for Asian Studies - Odisha

Sponsors: Organic India

Date: 19 March 2022, 14h00 – 16h00

Venue: ‘Mircea Vulcănescu’ Conference Hall, National Library of Romania, Bucharest, Bd. Unirii, nr. 22, sector 3, 030833



Appel à communications

Confluences: Etudes indiennes et perspectives roumaines. *Approches interculturelles et féministes*

Sous les auspices de l’Ambassade de l’Inde en Roumanie, le Centre Culturel ‘Rabindranath Tagore’, en partenariat avec le Département des Langues Modernes et Communication d’Affaires de l’Académie d’Etudes Economiques (ASE), organise une conférence dédiée aux études indiennes, études culturelles et aux approches féministes. Nous invitons les chercheur(e)s à contribuer avec des présentations sur une large variété de sujets, incluant littérature, linguistique, diversité culturelle, les arts, aspects religieux, représentations de genre et égalité, etc. Les présentations peuvent être réalisées en anglais, français ou roumain. Une sélection des textes issues de cette conférence seront publiées dans Synergy Journal (www.synergy.ase.ro) et dans un volume publié par la Maison d’Edition de l’ASE, à la suite d’un processus de *double-blind peer-review*. Nous vous invitons à envoyer un résumé (environ 200 mots), accompagné de votre nom et de votre affiliation aux adresses suivantes: roxana.marinescu@rei.ase.ro et angeli.marinescu@gmail.com, avant le 7 Mars 2022. Pour les participants internationaux, une session sera organisée, en parallèle.

La conférence fait partie d’une série d’événements dédiés à la culture indienne en Roumanie, sous l’aegis du Festival de la culture indienne ‘Namaste India’, la XIIe édition. Plus d’informations sur l’événement sur le site www.namasteindia.ro.

Comité scientifique: Daniela Roventă-Frumușani, Ionela Băluță, Eugen Ciurtin, Roxana Marinescu, Mala Pandurang, Vibhuti Patel, Liliana Popescu, Preeti Shirodkar, Teodora Șerban-Opreșcu, Angelica Marinescu

Comité d’organisation: Carmen Pesantez, Iuliana Das, Angelica Marinescu

Partenaires: L’Ambassade de l’Inde en Roumanie, Le Ministère de la Culture (Inde), India Tourisme, La Bibliothèque Nationale de Roumanie

Organisateurs: Le Centre Culturel ‘Rabindranath Tagore’, le Département des Langues Modernes et Communication d’Affaires de l’Académie d’Etudes Economiques (ASE)

Partenaires académiques: Centre d’Etudes sur les Politiques de l’Egalité des Chances (CPES, Faculté des Sciences Politiques, Université de Bucarest), Sikshasandhan - Resource Center for Education, Centre pour Études Asiatiques - Odisha

Sponsors: Organic India

Date: le 19 Mars 2022, 14h00 – 16h00

Venue: Salle de conférence ‘Mircea Vulcănescu’, La Bibliothèque Nationale de Roumanie, Bucarest, Bd. Unirii, nr. 22, sector 3, 030833



Apel la comunicări științifice

Confluente: Studii indiene și perspective românești. *Abordări interculturale și feministe*

Sub auspiciile Ambasadei Indiei în România, Centrul Cultural ‘Rabindranath Tagore’, în parteneriat cu Departamentul de Limbi Moderne și Comunicare în Afaceri al Academiei de Studii Economice (ASE), organizează o conferință dedicată studiilor indiene, studiilor culturale și abordărilor feministe. Invităm cercetătorii și cercetătoarele să contribuie cu prezentări pe o varietate largă de teme, incluzând literatura, lingvistica, diversitatea culturală, aspecte religioase, reprezentări de gen și egalitate de șanse, etc. Prezentările pot fi realizate în limbile română, engleză sau franceză. Textele prezentate vor fi publicate în Synergy Journal (www.synergy.ase.ro) și într-un volum editat de Editura ASE, în urma unui proces de *double-blind peer-review*. Vă invităm să trimiteți un scurt rezumat (aproximativ 200 de cuvinte), împreună cu numele și afilierea instituțională la adresele următoare: roxana.marinescu@rei.ase.ro și angeli.marinescu@gmail.com, până pe 7 Martie 2022. Pentru participanții internaționali, va fi organizată o sesiune în paralel.

Conferința face parte dintr-o serie de evenimente dedicate culturii indiene în România, sub egida Festivalului culturii indiene ‘Namaste India’, ediția a XII-a. Mai multe informații despre acest eveniment găsiți pe www.namasteindia.ro.

Comitet științific: Daniela Roventța-Frumușani, Ionela Băluță, Eugen Ciurtin, Roxana Marinescu, Mala Pandurang, Vibhuti Patel, Liliana Popescu, Preeti Shirodkar, Teodora Șerban-Opreșcu, Angelica Marinescu

Comitet de organizare: Carmen Pesantez, Iuliana Das, Angelica Marinescu

Parteneri: Ambasada Indiei în România, Ministerul Culturii din India, India Tourism Frankfurt, Biblioteca Națională a României

Organizatori: Centrul Cultural ‘Rabindranath Tagore’, Departamentul de Limbi Moderne și Comunicare în Afaceri al Academiei de Studii Economice (ASE)

Parteneri academici: Centrul pentru Politicile Egalității de Șanse (CPES, Facultatea de Științe Politice, Universitatea din București), Sikshasandhan - Ressource Center for Education, Centrul pentru Studii Asiatice - Odisha

Sponsori: Organic India

Data: 19 Martie 2022, 14h00 – 16h00

Locație: Sala de conferințe ‘Mircea Vulcănescu’, Biblioteca Națională a României, București, Bd. Unirii, nr. 22, sector 3, 030833